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Jézus megkeresztelkedése

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Nyilvánvaló, hogy az ember elsősorban a napi kérdésekkel, a napi gondokkal foglalkozik. Az
embernek az a legfontosabb, amiben él.  Viszont oly sokszor mondják azt,  hogy aki jövőt
tervez, annak a múltjával is tisztában kell lenni. A mai ünnep ebből a szempontból is nagyon
fontos. Az embernek segítségre van szüksége ahhoz, hogy a mindennapjaiban eligazodjon,
ehhez a múltnak is van üzenete! Honnan jöttünk? Hol tartunk és hová igyekszünk?

Nézzünk önmagunkba és kérjük Isten segítségét,
hogy jó döntéseket hozzunk, ettől függ a jövőnk!

A múlt pedig elegendő muníciót adhat, ha igazán foglalkozunk azzal is!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Ahogy a szentmise bevezetőjében mondottam, az ember a mában él, de jó esetben a múlt
történéseiből tanul és egy jobb jövőt készít magának, az emberiségnek! Az Európai Parlament
információs osztálya nem régen jelentetett meg egy brosúrát. Nagyon igényes kiadvány. 

A brosúra címe: Európa ma és holnap.

Az európai országok bemutathatták magukat ebben a brosúrában és azoknak is adtak helyet,
akik az Európai Unióba igyekeznek. Sajátos ez a kiadvány. Aki  kiadta, az megjegyezte, hogy
nem vállal  felelősséget  azért,  ami olvasható benne,  mert  mindegyiket  az adott  ország írta
önmagáról. 

Most nem szeretnék kitérni arra, hogy a magyarok mit írtak magukról, mert azt se tudom ki
írta. Viszont megállapítható, hogy jó néhány olyan értéket, ami a magyaroknak tulajdonítható,
azt fölsorolták az osztrákok, a szlovákok, a románok. Amit mi magunkról írtunk, - ha nagyon
finoman  fogalmazok,  -  azt  kell  mondani,  felejthető!  Az  igazság  ennél  sokkal,  de  sokkal
ijesztőbb!  Amit  magunkról  írt  valaki  az  majdnem,  hogy hamisítás.  A brosúra  azzal  nem
foglalkozik,  hogy mi volt  tegnap, nem fogalakozik a  múlttal.  A megállapításaiban mintha
agyonhallgatnák, hogy Európa a keresztény értékrendből nőtt ki!

A mai ünnepen, Krisztus megkeresztelkedésének ünnepén azt a kérdést is faggathatnánk, hol
tart  a  keresztény  Európa,  amely  Isten  szándéka  szerint  vízből  és  Szentlélekből  született!
Európát emberek alkotják, gyarló, esendő emberek. A teológia régen azt hangoztatta, hogy azt
keresztelték  meg,  aki  hitt!  Ma  inkább  azt  kellene  hangsúlyozni,  hogy  akik
megkeresztelkedtek, azok higgyenek! Önmagában az, hogy megkeresztelkedik valaki, az még
csak egy belépő,  bár  vannak feltételei!  Ez is  messze vivő kérdés  lenne,  ha ezen az úton
továbbmennénk. Ez a mai ünnep nem Európa ünnepe, ez az egész keresztény világ ünnepe!
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A keresztség Isten Lelkében való részesedés
Krisztus megkeresztelkedésének ünnepen a keresztséggel foglalkozzunk, ennek kapcsán az
egész keresztény világ alapproblémájával foglalkozunk. Amikor a vízben és Lélekben való
megkeresztelkedésünkre gondolunk, akkor a kérdés az, 

hogy az ember földhözkötöttsége az erősebb,
vagy az isteni Lélekben való részesedése az erősebb?

Fájdalmas tapasztalatunk, hogy nagyon erőteljesen belegyökerezünk ebbe a világba, amelybe
beleszülettünk. Isten akarja ezt, ez a természetes, csakhogy Isten az ő Lelkéből ad nekünk
azért, hogy az ember fölemelje a fejét! Gondoljunk Michelangelo Ádám teremtése képére. Az
ember éppen csak föltápászkodik, Ádám és Isten ujja összeér és az ember már emeli fejét
Isten felé. Ez a kép arról szól, hogy Isten akarata az, hogy az e világra született ember Isten
felé növekedjen! 

Isten azért adja Lelkét az embernek, 
hogy az ember úgy éljen, 
mint aki az Isten Lelkét hordozza!
Az ember ez által Isten fia lesz! 

Az ember, aki Isten fia
Ez már egy következő lépés az emberi életúton! 

A legeslegfelső Isten akarata szerint, 
hogy az embernek része legyen abban a dicsőségben, 
amely Krisztust megilleti! 
Isten elhatározása szerint
az ember is, mint Isten fia, Jézus Krisztus testvére 
ugyanúgy megdicsőüljön!
Roppant izgalmas pálya!

Fájdalmas  megállapítás,  hogy  sokkal  nehezebb  az  embernek  a  Lélek  felől  élni,  sokkal
nehezebb az embernek a  Lélek igazságait  magáévá tenni,  mint  az  e  világi,  földi  vágyait,
kívánságait kielégíteni! Ezért  a kérdés az, hogy a földhözkötöttségünk az erősebb, vagy a
Lélekben való részesedésünk? 

Isten  azt szeretné és a mai ünnep arról szól,
hogy valamiképpen az ember egész életképe megváltozzon!

Az ősbűn óta az ég bezárult
Az ősbűn óta hordozza a világ azt a fájdalmas képet, hogy becsukódott mögötte az ajtó! Az
ember  mögött  bezárult  a  paradicsom  ajtaja.  A  Biblia  leírása  szerint  ott  áll  az  angyal
lángpallóssal,  hogy az emberrel  tudatosítsa,  ő  hagyta el  Istent!  Azóta az ember bújócskát
játszik az Istennel. Az ég bezárult az ember feje fölött! 

Az  ember  önmagát  választotta,  zavarta  az  Isten  közelsége!  Ez  kicsit  úgy  van,  mint  a
mindennapjainkban is. Az ember nagy kísértése, hogy magába zárkózzon, élje a maga életét,
már az alkalmazkodás is nehezére esik, alkalmazkodás a másik emberhez. Kevésszer tesszük
azt  a  következtetést,  hogy  ha  elszakadunk  Istentől,  akkor  félő,  hogy  az  egymással  való
kapcsolatunk is megsérül. Félő az embernek, ha nincs Istene, akkor a másik emberrel való
kapcsolatát is túl nehéznek tartja. A szerint lép ide-oda, ami az ő érdekét szolgálja.
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Betlehemben Jézus születésekor nyitott az ég
A mai ünnep arról szól, hogy az ember fölött nem zárt az ég! Arról szól, hogy Isten és ember
összetartozik!  Az embernek azon kell  elgondolkodni,  mit  jelent  számára  az  Istennel  való
kapcsolat!  A megváltás  művében hányszor  szerepel,  hogy nyitott  ég!  Amikor a  Gyermek
Jézus megszületik,  akkor  kinyílik  az ég – ez  a  gyönyörű szép betlehemi történet  -  és  az
angyalok megérkeznek a nyitott égen át ide a mi emberi világunkba!

Az angyalok elhozzák nekünk a békességet azzal,
hogy figyelmeztetnek bennünket arra, hogy eljött hozzánk az Isten!

Megnyílt az ég! Itt van közöttünk, Emberi életet vállalt!

Jézus Krisztus megkeresztelkedésekor nyitott az ég
Ez a másik történet. Megnyílik az ég és az Atya hangja hallatszik: 

„Te vagy az én szeretett Fiam, benned telik kedvem!”

Jézus a bűnös emberi közösségbe érkezik! Keresztelő szent Jánost hallgató tömegben ott van
Jézus! Senki se tudja, hogy ki Ő, mert igazán el akarta hozni hozzánk az Istent! Amikor ez a
tanító történet hangzik Márk evangéliumából, akkor arra az igazságra figyeljünk, hogy velünk
az Isten, velünk gyarló, bűnös emberekkel!
  

Isten azt akarja, hogy az ő szeretett gyermekei legyünk!
Minden azon dől el, hogy vállaljuk-e a Lelket!

Vállaljuk-e azt, hogy Szentlélekben újjászülessünk!

Keresztény küldetésünk
Nekünk  ma  különösképpen  azon  a  kérdésen  kell  elgondolkodni,  hogy  kereszténységünk
betölti-e a küldetését? Jézus tanú, Jézus eljön közénk, megszületik Kicsi Gyermekként, aztán
észrevétlenül,  nem  az  emberek  csodálkozása  közepette  felnő.  Megjelenik  ugyancsak
csodátlanul ebben a mi emberi világunkban! Valóban egy közülünk! Hallja a világ: „Te vagy
az én szeretett Fiam, benned telik kedvem!”

Tudjuk Jézusról, hogy körül jár és jót tesz!
Ez a kereszténység küldetése, a kereszténység missziója!

Nem szabad belekeverednünk különböző e világi botrányos történetekbe!

A mai  ünnep  elgondolkodtat,  hogy  mi,  akik  megkeresztelkedtünk  vízben,  szembesültünk
gyarló emberi természetünkkel! Áhítozva kinyíltunk a Léleknek, az Isten Lelkének, hogy ez
az isteni Lélek határozza meg gondolkodásunkat! 

Emeljük fel fejünket, nőjünk önző önmagunk fölé! 
Éljünk Isten gyermekeiként, egymásnak testvéreiként! 
Ez a küldetésünk! Ez által újul meg a világ! 
Ez a megváltás műve! 

Különben ha az ember erre  nem mond igent,  akkor  gyilkolni  fogjuk egymást,  mert  a  mi
emberi természetünk olyan, amilyen. Még a párizsi  fájdalmas történetre is utalhatnék. Ma
sokan  arra  gondolunk  különösen  ilyen  vészterhes  napokban,  amikor  Európa  vezetői  is
összegyűlnek Párizsban.  Istvánra,  az  első  vértanúra gondoljunk,  akit  a  világ nem tudott
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elfogadni, mert Isten Lelke szerint élt! A világ nem tudott vele mit kezdeni, mert az embert
zavarta István jósága, értékrendje. Egyetlen kapaszkodója maradt a vértanú Istvánnak:

Látom a megnyílt eget és ott van Krisztus az Atya jobbján!
Ebben a világban ennyi kapaszkodója maradt!

Nekünk, ha komolyan gondoljuk kereszténységünket, akkor azt is tudomásul kell vennünk,
hogy ebben a világban igen sokszor minden kapaszkodónk elvész! Ez is hozzátartozik a Lélek
világához! Mégis azt mondom: ne féljetek azoktól, akik megölik a testet, a lelket nem tudják
megölni!

Gondolkodjunk  el  azon,  hogy  a  keresztény  értékeiről  lemondott  világban  van-e  annyi
bátorságunk, hogy el tudjuk fogadni, néha kicsúszik lábunk alól a talaj. Marad az Isten, aki
általunk  azokat  az  értékeket  jeleníti  meg,  amely  értékekre  a  világnak  nélkülözhetetlen
szüksége van. Nem az iszlamisták öngyilkos merényleteire gondolok, nem arra, akik fegyvert
fognak és lelövöldözik a  másikat.  Nem, ez nem bátorság,  ez egy más gondolkodás.  Nem
Istentől való, meggyőződésem még a prófétától sem való, bár a prófétára hivatkoznak. Ez
nem  az  ember  világa,  Isten  nem  ilyennek  gondolta  el  az  ember  világát.  Ez  nem  a
megkeresztelt ember világa!

Az embernek döntenie kell! El kell döntenie, hogy keresztényként akar- e élni, vagy nem! Ha
keresztényként  élünk,  akkor  nagyon  sok  megpróbáltatásra  kell  fölkészülnünk  az  e  világi
világban. Ahogy hallottuk a mai szentleckében, Pál apostol figyelmeztette már akkor az övéit,
hogy a világ nagyon erős. A világ gonosz erőire gondol az apostol, mert a világ önmagában
Isten teremtménye! 

Nekünk úgy kell élni ebben a világban,
hogy ne legyen közünk a világ gonosz erőihez!

Csak az Istent megjelenítő Lélek szóljon általunk 
és járja át az emberek világát!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves  Testvérek!  Európa  ma  és  holnap  –  ez  a  címe  a  brosúrának.  Európa  ma  nem  a
keresztény értékeket emlegeti! Európa, amikor a holnapját készíti, akkor nem számol velünk!
Ezek tények! Ezen lehet bosszankodni. Egy biztos, az életben csak azzal számolnak, akire
lehet számítani! Gondolkodjunk el a kereszténységünkön, azon az értékrenden, amit Krisztus
elhozott!  Gondolkodjunk  el  azon,  hogy  a  keresztény  világ  ezekre  hivatkozik!  Azzal
számolnak, akire lehet számítani!                                                                            Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek! Előbb, ahogy kimondtam azt, hogy csak azokkal számolnak, akikre lehet
számítani,  máris  suttogó  hangot  hallottam  a  lelkemből:  mi  van  akkor,  ha  azokkal  se
számolnak, akikre lehet számítani! Ez is beletartozik a világba!  Ma látni kell, miközben a
világ  egyértelmű  értékekre  vágyakozik  és  ezeket  mondogatja,  azért  diszkriminatív.  A
világnak  nagyobb  szüksége  van  a  nem  keresztényekre,  akik  megvásárolhatók,  akik
kiszolgálnak. Ilyen a világ! 
Azért  imádkozzunk,  hogy  nagyobb  szava  legyen  Isten  Lelkének  a  gondolkodásunkban,
magatartásunkban, cselekedeteinkben!                                                              +  Á L D Á S  +
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